
فائزه زمانی/ ملی پــوش روئینگ که مدال برنز بازی های 
آســیایی اینچئون و نقــره جاکارتــا را دارد، ایــن بار طلای 
بازی های آسیایی را نشانه گرفته تا با صید آن از آب های 
هانگــژو، کلکســیون مدال هایــش در بازی هــای آســیایی 
را تکمیــل کند. مهســا جاور که ســودای طــلای بازی های 
آســیایی هانگژو را در سر دارد، به خبرنگار»ایران« گفت: 
»مــن مدال نقــره و برنز بازی های آســیایی را دارم و حالا 
بــا حضــور مینل در زندگــی ام، تمام هدفــم مدال طلای 
هانگــژو اســت تــا کلکســیون مدال هایــم در بازی هــای 
آســیایی تکمیل شــود. با مربی ام افشــین فرزام صحبت 
کرده و تمام هم و غم ما صید طلا در این بازی ها اســت 
که امیدوارم این اتفاق بیفتد.« او که دوباره به اردوی تیم 
ملی برگشــته، اظهار داشــت: »این روزها تمریناتم را زیر 
نظر افشین فرزام ادامه می دهم و خدا را شکر همه چیز 
به خوبی پیش می رود. حالا همه تمرکزم روی بازی های 
آســیایی سال بعد است تا ان شاءالله بتوانم نتیجه خوبی 

در هانگژو بگیرم.«
بــه گفتــه جــاور بــا رســیدن قایق هــا انگیــزه  پاروزنــان 
اردونشــین چندبرابر شده اســت: »ما از نظر تجهیزات در 
مضیقه بودیم و واقعاً شــرایط ســختی در اردوها داشتیم. 
حــالا خدا را شــکر که بالاخــره قایق های مانــده در گمرک 
به دریاچه رســید. البته هنوز قایق ها باز نشــده و قرار است 
بــه زودی بیــن ملی پوشــان تقســیم شــود ولی با رســیدن 
قایق ها همه خوشــحال هســتند و انگیزه بچه ها چندبرابر 
شــده است. ما همیشــه به کمبود قایق و تجهیزات عادت 
داشــتیم و نمی توانــم بگویــم اگــر این قایق ها نمی رســید 
اردوها تعطیل می شــد ولی اگر قایق ها از گمرک ترخیص 
نمی شد، ادامه اردوها برای بازی های آسیایی با تعداد زیاد 
قایقرانان واقعاً ســخت می شــد. از حالا به بعد می توانیم 

تمرکز بیشتری روی تمریناتمان داشته باشیم.«
قایقران ملی پوش که دختر 3 ساله ای به  نام »مینل« 
دارد، شرایطش را برای تمرین نسبت به بقیه ملی پوشان 
ســخت تر می داند: »من مادرهســتم و شــرایط زندگی ام 

نســبت به بقیه ملی پوشــان مجرد، فــرق می کند. 
اگر قایقرانان دیگر بین تمریناتشــان استراحت 

می کنند من با دخترم مینل بازی کرده و وقتم 
را بــا او می گذرانم. قبل از ایــن تمام زحمات 
مینــل با مادرم بود و حالا بیشــتر پیش خودم 

اســت. نمی توانــم بگویــم ورزش حرفــه ای با 
وجود فرزند کوچک سخت نیست ولی 

وقتی تصمیم برگشــت به تیم ملی 
را گرفتــم ســختی هایش را به جان 

خریدم.«
او بــدش نمی آید که دخترش 
هــم جــا پــای خــودش گذاشــته 
بگویــم  »اگــر  شــود:  قایقــران  و 

دوســت  صددرصــد 

دارم که مینل پا جا پای من در قایقرانی بگذارد دروغ است 
ولی واقعاً خوشحال می شوم اگر ورزشکار حرفه ای شود.« 
او از دلیــل انتخــاب اســم مینل بــرای دختــرش می گوید: 
»ما قبل از به دنیا آمدن مینل دنبال اســم بودیم ودر این 
حین به اســم مینل که به معنای مروارید آسمانی است، 
برخوردیــم و از آنجایــی که این اســم به دلمان نشســت، 
بــرای دخترمــان انتخــاب کردیــم.« بــه گفتــه او، دختر 3 
ساله اش سر تمریناتش حاضر شده و او را تشویق می کند: 
»مینل حالا به سنی رسیده که او را سرتمرینات و اردوهایم 
می برم و در جریان اردوی آماده سازی مسابقات قهرمانی 
آســیا وقتی از آب بیرون می آمدم او و مــادرم را می دیدم 
که روی اســکله منتظر من بودند و حتی حین تمرین من 
را تشویق کرده و هنگام بالا آمدن از دریاچه به من خسته 
نباشــید می گفت، می توانم بگویم که این لحظات یکی از 
قشــنگ ترین حس هایی بود کــه در کل دوران قهرمانی ام 
داشــتم.« جاور تولد دخترش را بهترین اتفاق زندگی اش 
می دانــد: »بهترین اتفاق زندگی ام بــه دنیا آمدن مینل و 
مادرشــدن بــود. با تولــد دخترم مهســای جدیدی شــدم 
و انگیــزه و قدرتم دوبرابر شــد. خوشــحالم کــه این اتفاق 
از یــک دختر، مادری قوی ســاخت و می توانــم بگویم که 
حالا اولویتم دخترم است و اول به او و بعد به خودم فکر 
می کنم، حالا تمام تلاشم را می کنم تا مینل دختری قوی، 
موفــق و مســتقل مثل مادرم شــود.« ملی پــوش روئینگ 
خطــاب به مــادران ایرانی می گویــد: »یک مــادر اول باید 
حالش خوب بوده و شــاد باشــد تا بتواند کودکی را تربیت 
کــرده و از او آدمی قوی بســازد. اگر من خود انســانی قوی 
باشم، می توانم فرزندی قوی تربیت کنم، پس مادران در 

وهله اول نباید خودشان را فراموش کنند.«
دارنده مدال نقره روئینگ بازی های آســیایی جاکارتا 
معتقد اســت توجه به قایقرانی بیشتر شده: »ما دختران 
روئینگی خودمان را ثابت کرده و توانســتیم سال به سال 
نتایــج بهتــری بگیریــم. ما در همــه میادین و مســابقات 
مهــم مدال آور بــوده و رکوردهــای خوبی ثبــت کرده ایم. 
بعــد از حضور در المپیــک ریو، روئینگ 
دختــران کمــی بــه چشــمم آمد 
و بــا درخشــش نازنیــن ملایی 
توجــه  توکیــو  المپیــک  در 
بــه روئینگ بیشــتر شــد. 
ثابــت  قایقرانــان 
کرده انــد کــه در هــر 
می توانند  میدانی 
خــوب  نتایــج 
حــالا  و  بگیرنــد 
امیــدوارم کــه توجه 
به ما بیشتر باشــد تا بتوانیم با مدال های 
را  مســئولان  و  مــردم  خوشــرنگ تر 

خوشحال تر کنیم.«

خوشحال می شوم که دخترم ورزشکار حرفه ای شود

 جاور: با طلای هانگژو کلکسیونم را 
تکمیل می کنم

بهترین اتفاق زندگی ام به دنیا آمدن مینل و مادرشدن بود، با تولد دخترم مهسای جدیدی شدم

الهــام فرهمنــد هــم مــادر اســت و هــم  پریســا غفــاری/ 
فوتبالیســت حرفــه ای. وقتــی ابتــدای فصــل بــا باشــگاه 
ذوب آهــن قرارداد بســت و دوبــاره فوتبال را شــروع کرد، 
همــه شــوکه شــدند. دختــرش تــازه بــه دنیــا آمــده بود و 
عجیــب بــود کــه چطــور می خواهــد در لیــگ بــازی کند. 
ولــی حالا فرهمنــد در اردوی تیم ملی اســت و مثل همه 
بازیکنانــی کــه در اردو هســتند، آرزویــش این اســت که با 
تیــم ملــی در جام ملت های آســیا بازی کند و بدرخشــد. 
فرهمند برای پوشیدن پیراهن تیم ملی باید دوبرابر بقیه 
تــلاش کند چرا که فکر می کند با یک ســال غیبت کمی از 
بقیــه عقب افتاده اســت. او در این خصــوص به خبرنگار 
»ایــران« گفت: »من خیلی زود به میدان بازگشــتم چون 
هدفم شــرکت در جام ملت های آســیا بــود. برای همین 
سختی ها را تحمل کردم تا به جایی که می خواهم برسم. 
دو مــاه اســتراحت کــردم و بــا 16 کیلــو اضافــه وزن کار را 
شــروع کــردم. ابتــدا راه رفتــن هم برایم مشــکل بــود اما 
کم کــم وضعیت بهتر شــد. تمرینات فوتبال و بدنســازی 
را بــا هم شــروع کردم. روزهــای اول فقط پــاس و بغل پا 
می دادم و نمی توانســتم وارد کارهای 
گروهی شــوم. الان دیگــر وضعیت 
خوب اســت. با ذوب آهــن در لیگ 
بازی کردم و الان هم در اردوی تیم 

ملی هستم.«
ایــن بازیکــن شــرایط اردوی تیــم 
بســیار  هــم  را  کیــش  در  ملــی 
مناســب می دانــد: »در طول 
مــرز  بــه  خیلــی  اردوهــا 
رســیده ام  آمادگــی 
بــا  هــم  کیــش  در  و 
کــه  برنامه ریــزی 
کادر فنــی 
د  ر ا د

آرمانــی  شــرایط  بــه 
رســیده ایم و آماده ایــم تــا در 
صــورت انتخاب و قــرار گرفتن 
در لیســت نهایی، با تمام وجود 
بــرای تیم ملــی کشــورمان بازی 

کنیم.«
او در کنار تمرینات دغدغه مهم 
دیگری هــم دارد. چرا کــه فرزندش 
»آرنیــکا« به همــراه مادرش بــا او به 
کیــش رفته اند: »اوایــل خیلی دغدغه 
می شــدم.  اذیــت  و  داشــتیم  فکــری 

موقــع تمرین، مادرم آرنیــکا را کنار زمین مــی آورد تا اگر 
شــیر خواســت من بتوانم از زمین بیرون بــروم و کنارش 
نگرانی هایــم  و  می شــود  ماهــه   6 بــزودی  ولــی  باشــم. 
کمتر شــده اســت. خدا را شکر بچه بســیار آرامی است.« 
قرار اســت اگــر الهــام فرهمند راهــی هند )میزبــان جام 
ملت هــای فوتبــال زنان آســیا( شــد، مــادر و فرزندش را 
هــم ببــرد: »خدا را شــکر در نامه ای که به ای اف ســی زده 
شــد، آنها موافقــت خود را اعلام کردند. جالب اســت که 
اســتقبال هم شــد. پس من هم با فراغ بــال می توانم در 

کنار تیم ملی به بازی هایم فکر کنم.«
حســین پاپی کــه همین چند ســال پیش فوتبالیســت 
حرفه ای بود و پیراهن سپاهان را می پوشید، همسر الهام 
فرهمند اســت. او مدت هاســت از فرزند و همسرش دور 
اســت ولی همــواره الهــام را همراهــی می کنــد. فرهمند 
بــا اشــاره بــه ایــن موضــوع ادامــه داد: »هر کــس دیگری 
جای حســین بــود نه تنها حمایــت نمی کرد، بلکه شــاید 
مانع هم ایجاد می کرد. بیشــتر از همه، اوســت که به من 
انگیــزه می دهد. اگر من الان در اردوی تیم ملی هســتم، 
۵۰ درصــد به خاطــر حســین و حمایت هایــش اســت. او 
احســاس من را درباره فوتبال بازی کردن درک می کند و 
همیشــه به من می گوید تجربه بازی در جام ملت ها چیز 

دیگری است که نباید این فرصت را از دست داد.«
ملی پــوش ذوب آهن بــا توجه 
بــه انتخــاب نــام آرنیــکا بــرای 
»نــام  می گویــد:  فرزنــدش 
آرنیــکا را بــه پیشــنهاد یکی از 
دوســتانمان انتخــاب کردیــم. 
اســت  نیــک  آریایــی  معنایــش 
و امیــدوارم در کنــار مــن و پــدرش 

آینده ای بسیار خوب را تجربه کند.«
آرنیــکا دختــر آرامــی اســت و مــادرش را 
اذیــت نمی کند. فرهمند بــا لبخند از لحظات 
شــیرین بــا فرزند بودنش تعریــف می کند: »او 
بسیار آرام اســت و در زمان های استراحت کلی 
با هم بازی می کنیم. دیروز هم روز اســتراحت ما 
بــود و به همراه مادرم به گردش رفتیم و آرنیکا در 

هوای خوب کیش کلی گردش کرد.«
بازیکــن تیــم ملــی فوتبــال کشــورمان در پایــان از 
سختی های پیش رو در جام ملت ها صحبت کرد: »مسلماً 
گــروه ســختی داریم ولــی همــه امیدواریم کــه از گروهمان 
صعود کنیم و بار دیگر شگفتی ساز بازی ها شویم. کادر فنی 
در ایــن مدت زحمــات زیادی کشــیده ولی تنها مشــکل ما 
نداشــتن بازی های تدارکاتی است که ممکن است در بازی 
اول مقابــل هند میزبان یقه ما را بگیرد. ولی من امید دارم 
مثل همیشــه خدا همراه ما و شــانس یارماســت. می رویم 
تــا بجنگیم و به جام جهانی صعود کنیم. چرا که اســترالیا 
میزبان جام جهانی اســت و آسیا یک ســهمیه بیشتر دارد. 

پس کار سخت ما شکست دادن هند است.«

یکی از دوستان نام »آرنیکا« را که به معنای آریایی نیک است  پیشنهاد داد

 فرهمند: دنبال شگفتی و صعود 
به جام جهانی هستیم

اینکه در اردوی تیم ملی هستم، ۵۰ درصد به خاطر همسرم حسین و حمایت هایش است
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ایراندوست نفرات جام ملت های آسیا را معرفی کرد

لیســت تیم ملی فوتبال بانوان برای شــرکت در جام ملت های آســیا اعلام 
شد. زهره کودایی، مریم یکتایی، عارفه سید کاظمی )دروازه بان ها(، فاطمه 
امینه، هادیه کر، ملیکا متولی، غزاله بنی طالبی، زهره جلالی، فاطمه عادلی، 
بهناز طاهرخانی )مدافعان(، زهرا سربالی، سارا ظهرابی، سمانه چهکندی، 
یاســمن فرمانی، الهام فرهمند، زهرا معصومــی، ملیکا محمدی، مرضیه 
نیکخواه و ثنا صادقی )هافبک ها(، افســانه چترنور، ســارا قمی، نگین زندی 
و هاجر دباغی )مهاجمان( در لیســت نهایی مریم ایراندوست قرار گرفتند. 
جام ملت های آســیا از 3۰ دی تا 17 بهمن ماه در هند برگزار می شــود و تیم 
ملی کشــورمان با تیم های هند، چین تایپه و چین همگروه است. این اولین 

حضور تیم ملی بانوان در بزرگترین رویداد فوتبال آسیاست.

تأکید برحذف غایبان از حضور در چرخه انتخابی
مرحلــه اول انتخابــی مســابقات تیــم ملــی کشــتی آزاد از صبــح امــروز در 
مجموعه ورزشــی آزادی شــهر گرگان بدون ارفاق و سرِ وزن قانونی برگزار و 
جمعه شــب با معرفی نفرات برتر به پایان می رســد. مدعیــان 5 وزن اول 
57، 65، 74، 86 و 97 کیلــو از امــروز روی تشــک می روند و مدعیان 5 وزن 
دوم 61، 7۰، 79، 92 و 125 کیلو نیز از فردا )پنجشــنبه( رقابت شــان را شروع 
می کنند. با توجه به تصمیم قبلی کادرفنی تیم ملی مبنی بر حذف غایبان از 
ادامه حضور در چرخه انتخابی و تأکید دوباره برهمین موضوع که روز قبل  از 
حضور کشتی گیران در گرگان اعلام شد، گویا نفرات غایب در قهرمانی کشور، 

شانسی برای حضور در مراحل بعدی چرخه انتخابی تیم ملی ندارند.
مســابقات کشــتی آزاد و فرنگــی قهرمانی آســیا 2۰22 مغولســتان اواخر 
فروردیــن و اوایــل اردیبهشــت 14۰1 برگزار می شــود. با تصمیــم کادرفنی و 
اعلام فدراسیون کشــتی، نفرات اول مسابقات گرگان ضمن کسب سهمیه 
حضور در مراحل بعدی انتخابی تیم ملی، به عنوان ملی پوشــان کشورمان 
به صورت مستقیم جواز سفر به اولان باتور و شرکت در قهرمانی آسیا 2۰22 
را به دست می آورند. نفرات دوم و سوم مشترک پیکارهای گرگان، در ادامه 
چرخــه انتخابی باقی مانده و مجوز حضور مســتقیم در جام جهان پهلوان 
تختی را کسب می کنند.باتصمیم و اعلام کادرفنی تیم ملی فقط 7 مدال آور 
کشــورمان از پیکارهــای جهانــی 2۰21 نــروژ )علیرضاســرلک، امیرمحمــد 
یزدانی، محمد نخودی، حســن یزدانی، کامران قاســمپور، مجتبی گلیج و 
امیرحسین زارع( از شرکت در مسابقات گرگان معاف شدند. اما امیرمحمد 
یزدانی که به وزن بالاتر )7۰کیلو( صعود کرده از این معافیت محروم شد و 
باید فردا )پنجشنبه( در پیکارهای 5 وزن دوم با عرفان الهی و دیگر مدعیان 

وزن جدیدش کشتی بگیرد.

استارت مرحله دوم لیگ بسکتبال با احتساب امتیاز بازی های اول

زحمتکش: اگر حرف مان تغییر کرده باشد، 
اعتراض دوستان درست است

گــروه ورزشــی/ مرحلــه دوم رقابت های لیگ برتر بســکتبال از امــروز باز هم 
به صــورت متمرکز در ســالن بســکتبال آزادی آغاز می شــود. در مرحله دوم 
 C مقدماتــی بازهم 1۶ تیم شــرکت دارند که در چهار گــروه چهار تیمی گروه
شهرداری گرگان، کاله، مس رفسنجان، اکسون، گروهD مهرام، آویژه صنعت 
مشــهد، مس کرمان، خانه بســکتبال خوزســتان، گروه E شــیمیدر قم، نظم 

آوران سیرجان، رعد پدافند هوایی، نیروی زمینی و گروه F ذوب آهن، فولاد 
مبارکه ســپاهان، نفت آبــادان و صنایع هرمزگان تــا 1۵ بهمن ماه رقابت 
می کننــد. بــر این اســاس این مرحلــه با دیــدار دو تیم مس رفســنجان و 
کاله آغاز می شــود و شهرداری گرگان و اکســون برگزارکننده مسابقه دوم 
هستند. در پایانی مرحله مقدماتی )رفت و برگشت( لیگ برتر، تیم های 

شــهرداری گرگان و ذوب آهن اصفهان در گروه اول و تیم های مهرام تهران و 
شیمیدر قم در گروه دوم با کمترین باخت رده های اول و دوم گروه های خود 
را به خود اختصاص دادند. نیروی زمینی تنها تیمی است که تاکنون بردی را 
کسب نکرده است. در این بین تعدادی از تیم ها هم به محاسبه نتایج مرحله 
اول در مرحله دوم اعتراض دارند و معتقدند پیش از آغاز فصل چنین چیزی 
عنوان نشده بود و فدراسیون به یک باره این تصمیم را گرفته است. در همین 
زمینــه فرهاد زحمتکش، مســئول کمیته مســابقات می گوید: »در جلســات 
لیگ اصلًا چنین ســؤالی و مســأله ای از طرف هیچ یک از تیم ها عنوان نشــد 
که محاسبه می شود یا خیر.بنای ما از همان ابتدا محاسبه مرحله اول در دوم 
بود و چیزی نیست که الان تصمیم گرفته باشیم.« او همچنین بیان می کند: 
»مگر می شــود نتایج 112 مســابقه ای را که در مرحله اول برگزار شــده نادیده 
بگیریم.اگــر این طور بود اصلًا چرا برگزار می کردیم. قرار نیســت مســابقه ای 
برگزار شــود و در ادامه لیگ بی ارزش باشــد. اگر حرفی را عوض کرده باشیم، 
اعتراض دوســتان درســت است، اما اصلاً در افکار ما اینچنین نبوده است که 
محاســبه نشــود. مرحله دوم را برای این قرار دادیم که تیم ها تقاضا داشتند 
بازی ها بیشتر شود. اگر قرار باشد که محاسبه نکنیم، تیم ها مسابقات را جدی 

نمی گیرند و فقط به پلی آف فکر می کنند.«

جنگ سر جایگاه در هفته هفدهم لیگ برتر والیبال

جنــگ تیم های لیگ برتری بجز صدرنشــین و قعرنشــین جــدول رده بندی 
برای تغییر جایگاه، جذابیت رقابت های هفته هفدهم را چندبرابر می کند.

در این هفته اما شــهرداری ارومیه در بــازی خانگی، برای ماندن روی پله 
دوم به مصاف میهمانش شــهداب یزد مــی رود. تیمی که هفته قبل لبنیات 
هراز آمل را با ســرمربی تیم ملی شکســت داد. پیکان اما برای صعود به رده 
دوم جدول در رفسنجان مقابل مس غول کش قرار می گیرد، بازی ای که برای 
شاگردان اکبری خیلی هم راحت نیست، چرا که مسی ها هم برای صعود به 
پلــی آف براحتی امتیاز از دســت نمی دهند. راهیاب ملل هــم امروز در بازی 
خانگی می خواهد برد دور رفت مقابل هورســان را تکرار کند. فولاد سیرجان 
هم امروز می خواهد میهمانش پاس گرگان را با باخت بدرقه کند. شهرداری 
گنبــد هــم در ارومیه به مصــاف آذرباتری می رود.فولاد ســپاهان هم میزبان 
شهرداری ورامین است. تیم های ورامین، گنبد و رامسر در صورت پیروزی یا 

شکست مقابل حریفان در هفته هفدهم، جدول را تغییر می دهند.

پاکدامن: کاپیتانی کارم را سخت تر نمی کند
اگر کسی بعد از المپیک افت نکند، یعنی دوپینگ کرده است
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قراردادمان از بازیکن ذخیره لیگ دسته 3 فوتبال کمتر است

بوداغی: اگر »پدرو« بماند مدال های جهانی برای ماست
شکل تمرینات تیم ملی قایقرانی این روزها با حضور 
مربی جدید برزیلی متفاوت شده تا جایی که کاپیتان 
تیم ملی آب های آرام معتقد است در صورت تمدید 
قــرارداد ایــن مربی تا المپیــک 2۰28 لس آنجلس یا 
حداقــل 2۰24 پاریــس، قایقرانــان تا پــای مدال های 

جهانی هم می روند.
امین بوداغی در گفت و گو با خبرنگار »ایران« تأکید 
کــرد که مربی جدیــد خارجی تیم ملــی در تمرینات 
بسیار جدی است: »این روزها برای حضوری موفق در 
بازی های آســیایی هانگژو تمرینات سختی را زیرنظر 
پدرو ســنا انجام می دهیم. او مربی با ابهتی است و با 
هیچ کس شوخی ندارد و از طرفی دیسیپلین خاصی 
هم دارد. سبک تمریناتمان با حضور او نسبت به قبل 
عوض شده و از آنجایی که پدرو ضعفمان را در قدرت 
و تحمل فشار مسابقه می داند، برخلاف گذشته بیشتر 
روی مسائل قدرتی کار می کنیم. از طرفی قبل از پدرو 
ســنا در اوج تمریناتمــان، نهایتاً هفته ای 18 ســاعت 
پــارو می زدیم اما الان حداقل روزی 5 جلســه تمرین 
می کنیم. اوایل کار این حجم از تمرین برایمان سخت 

بود اما رفته رفته بدنمان عادت کرد.«
قایقران تیم ملی معتقد اســت درصورت تمدید 

قــرارداد پدرو تا المپیک پاریــس اتفاقات خوبی برای 
قایقرانی خواهد افتاد: »قایقرانی رشــته ای اســت که 
از غرب آمده و دانش ما تایک جایی اجازه پیشــرفت 
می دهــد. تمــام حریفــان آســیایی مان مثــل چیــن، 
ازبکســتان و...از دیربــاز دنبــال مربیــان  قزاقســتان، 
غربی و نه پــرورش مربی داخلی بوده اند. ما چندین 
ســالی به خاطر شرایط موجود مثل گرانی دلار و غیره 
موفق بــه جذب مربی خارجی نشــده بودیم تا اینکه 
ســهرابیان بــا رایزنی هایــش بالاخره توانســت مربی 
خارجی استخدام کند و حالا هم همه چیز به ما و پدرو 
بســتگی دارد. به نظر من اگر پدرو بتواند تا 2 المپیک 
یــا حداقــل المپیــک پاریــس در ایران بماند، ســطح 
قایقرانــی ایــران فرق خواهد کرد و مــا تا پای قله های 

دنیا خواهیم رفت.«
او کــه عضو کمیســیون ورزشــکاران اســت، درباره 
حواشی این کمیسیون می گوید: »این دوره کمیسیون 
ورزشــکاران برای ورزش ایران خواهند جنگید و کسی 
دنبال نفع شــخصی نیســت. ورزشــکارانی که الان در 
کمیســیون هســتند، در ورزش اســتخوان خرد کرده و 
طعم لاکتیک را چشــیده اند. به شــخصه می خواهم 
طــوری در کمیســیون فعالیــت کنــم کــه نتایجــش 

ماندگار باشــد و بعدها پشــت ســرم نگویند که پشت 
صندلی کمیســیون نشســت و فقط بــه رئیس کمیته 
ملی المپیک چشــم گفت. ما آمده ایم که یک سری 
مطالبــات را زنــده و نــگاه وزیــر ورزش را بــه بعضــی 
رشــته های مــدال آور ولــی محــروم عوض کنیــم و به 
دیده شدنشــان کمک کنیم. به نظرم حواشــی که در 
کمیســیون وجــود دارد به خاطر صحبت هایی اســت 
که از قبل شــده اســت. یک عده خارج از کمیســیون، 
قــول و قرارهایــی برای ورود یک ســری افراد به جمع 
منتخب کمیســیون داشته اند و همین حواشی حرف 
و حدیث هایــی را بوجود آورده اســت. از طرفی اوایل 
هرکاری بخاطر تفاوت عقیده ها سخت پیش می رود 
اما مطمئنم که شرایط کمیسیون بعد از 4-5 جلسه 

بهتر می شود.« 
بوداغــی حالا به گفته خودش در هانگژو به دنبال 
وصــول طلبــش اســت: »مــن از بازی هــای آســیایی 
دوحــه در تیم ملی بــوده ام که در قطر به خاطر ســن 
پاییــن موفق بــه گرفتن مدال نشــدم امــا در  جاکارتا 
مــدال گرفتم و در اینچئون هم می توانســتیم مدالی 
خوشــرنگ بگیریــم کــه بــا بدشانســی و یــک اتفــاق 
دستمان از مدال کوتاه ماند، حالا می خواهم با طلایم 

در هانگژو کلکسیون مدال هایم را در بازی های آسیایی 
تکمیــل کنــم. تمام ایــن تلاش هــا و دوری از خانواده 
برای این اســت که موقع بازگشــت از هانگژو با طلا از 
پله هــای فرودگاه پایین بیایــم و محبت های خانواده 
و همســرم را کــه همه جا پشــتم بــوده و در وضعیت 
بــد مالی از ســهم خود زده تا مــن بتوانم مکمل های 
ورزشــی ام را بخرم، جبران کنم. ســن و سال و شرایط 
اقتصادی جوری اســت که شاید این آخرین حضورم 
در بازی های آسیایی باشــد چون ورزشکاران در ایران 
استقلال مالی ندارند. تصمیمی راجع به خداحافظی 
از تیــم ملی نگرفته ام اما اگر ببینم جوانی از من بهتر 
اســت بــه نفــع او از تیم ملی کنــار مــی روم.« قایقران 
تیــم مقاومت از قرارداد پایین قایقرانان در لیگ خبر 
می دهــد: »فدراســیون تمــام باشــگاه ها را موظف به 
جــذب 2 ملی پــوش کــرده وهمین موضوع ســطح و 
جذابیت لیگ را بالا برده است. قوانین کشور ما طوری 
است که اسپانسرها سمت تیم های ورزش نمی آیند و 
قراردادهایمان در لیگ از بازیکن ذخیره لیگ دســته 
3 فوتبال هم کمتر اســت، پارســال قراردادم بیســت 
میلیون بود و امســال 2۰ درصد بهتر شــده اما بازهم 

جای شکرش باقی است.«
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مهــری رنجبر/ علــی پاکدامن بعــد از مجتبی 
ملــی  تیــم  بزرگتــر  و  کاپیتــان  عابدینــی، 
بعــداز  عابدینــی  شــد.  ســابر  شمشــیربازی 
المپیک توکیــو، راهــش را از تیم ملی جدا 
کــرد و پا بــه دنیای مربیگری گذاشــت و 
در این شــرایط پاکدامن در جام جهانی 
وظیفــه  او  جــای  بــه  گرجســتان 

کاپیتانی را برعهده خواهد داشــت. مسابقاتی 
کــه از جمعــه بــا رقابت هــای انفرادی شــروع 
می شــود. البتــه پاکدامــن تأکید کرد کــه قبول 
مســئولیت برایش موضوع تازه ای نیســت. او 
به خبرنگار »ایران« گفت: »من بعد از مجتبی 
کاپیتان تیم هستم. البته چند سال است که در 
مسابقات بازیکن آخر هستم و همین مسأله، 
مســئولیت بیشــتری را روی دوشــم گذاشــته 
اســت. هرچند همــه بچه ها باتجربه هســتند 
و کاپیتانــی کار مرا چندان ســخت تر نمی کند، 
چون اشراف کامل داریم که چه می خواهیم.« 
کاپیتان تیم ملی شمشــیربازی ســابر امیدوار 
است در گرجستان نتیجه خوبی بگیرد: »ما این 

مدت اردوهای خیلی خوبی داشتیم، بویژه که 
دو اردوی مشــترک هم با شمشــیربازان ترکیه 
و کویتــی برگــزار کردیــم. حــالا آماده ایــم تا در 
جام جهانی گرجستان عملکرد خوبی داشته 
باشــیم. البته شمشــیربازان زیــادی می آیند و 
اغلب آنها شمشیربازان خوبی هستند.« او که 
هنــوز رقابت های کلاسA جهانی را فراموش 
جبــران  گرجســتان  در  می خواهــد  نکــرده، 
کند:»من در فرانســه هم می خواستم بهتر کار 
کنم اما مصدومیت مچ دســتم مرا از شــرایط 
آرمانی دور کرد.البته اگر کسی بعد از المپیک 
افت نکند، یعنی دوپینگ کرده اســت. من در 
فرانســه هم اردوی مشترک داشتم اما شرایط 

طوری بود که نتوانستم نتیجه خوبی بگیرم اما 
در گرجســتان جبران می کنم.« این ملی پوش 
ســابر با مصدومیتــش کنار آمده اســت: »مچ 
دســتم هنــوز خــوب نشــده و درد دارد. بــرای 
تمریــن هــم آن را فیکــس می کنــم کــه کمی 
حرکت مچــم را محدود می کنــد. در بحبوحه 
کرونا که سه، چهار ماهی خبری از تمرین نبود، 
خیلی دستم خوب بود اما وقتی فشار می آورم 
دوباره درد می گیرد. فعلاً باید کنار بیایم و کاری 
نمی شود کرد. از سویی 2۰ میلیون تومان برای 
مچــم هزینــه فیزیوتراپی کــردم تا به فرانســه 
برســم. برای درمان با لیزر هرجلسه ۴۰۰ هزار 
تومــان هزینه کردم. گرچــه بابت نتیجه بد در 

فرانســه 99 درصد خودم مقصــر بودم و نباید 
گــردن مصدومیــت بینــدازم.« کاپیتــان تیــم 
ملی شمشیربازی ســابر، تمرین با خارجی ها 
به عنــوان حریــف تمرینــی را خــوب می داند، 
حتی اگر ضعیف تر باشند: »ما در تمرین باید 
با همه مدل حریــف تمرینی کار کنیم، ربطی 
نــدارد کــه سطح شــان پایین تــر از مــا باشــد یا 
بالاتر. به هر حال کویتی ها هم در شمشیربازی 
سرمایه گذاری خوبی کرده اند و مربی خارجی 
دارنــد و شمشــیربازانش هــم حریف تمرینی 
خوبــی بــرای مــا بودند. بــه هر حال مــا هرچه 
دایــره حریــف تمرینی مان را گســترده تر کنیم 

بهتر است.«


